

# MEMORANDUM

**To:** All Faculty

**From:** Office of Research Services

**Date:** November 2, 2016

**Re:** Research Self-Declaration – Emerging ethics requirements

## PREAMBLE

In accordance with the federal granting agencies, Laurentian University is required to ensure that all research activities have been reviewed for ethical acceptability if the activity involves humans or animals. If during the course of a research project, the research changes to include human participants or animals, the Office of Research Services must be informed promptly and the appropriate review committee must conduct a review for ethical acceptability before the research activity begins.

## PURPOSE

To outline the process at Laurentian University for the requirement to obtain ethics certification if during the course of a research project, the research changes to involve human participants or animals.

## PROCEDURE

- 1) The Principal Investigator (PI) must, upon determination that the project has changed to require research with human participants or animals, notify the Post-Award and Ethics Officer in the Office of Research Services. The research cannot begin until the approval by the appropriate ethics committee is granted.
- 2) The Post-Award and Ethics Officer will guide and facilitate the application process required for approval from the appropriate ethics committee.
- 3) The PI, through the Romeo Research Portal, must submit the required application forms and necessary documentation for ethical review by the appropriate review committee.
- 4) For research projects lasting longer than one year, continuing review of the ethical acceptability of the research shall be a condition of approval as per the institutional requirement for on-going certification.

For support or if you have questions concerning ethics applications, please contact Stephanie Harris, the Post-Award and Ethics Officer at ext. 3681 or by e-mail at [sharris2@laurentian.ca](mailto:sharris2@laurentian.ca)

## NOTE DE SERVICE

Destinataires : Membres du corps professoral

Expéditeur : Bureau des services de recherche

Date : 14 novembre 2016

Objet : Auto-déclaration sur la recherche

---

### PRÉAMBULE

Selon les exigences des organismes subventionnaires fédéraux, l'Université Laurentienne doit veiller à ce que toutes les recherches soient acceptables sur le plan de l'éthique si elles font appel à des humains ou à des animaux. Si, au cours d'une étude, il convient d'apporter des changements et de faire entrer en jeu des humains ou des animaux, il faut informer sans tarder le Bureau des services de recherche. De plus, le comité d'examen approprié doit déterminer si l'éthique est respectée.

### OBJET

Mettre en évidence le processus suivi à l'Université Laurentienne pour obtenir un certificat d'éthique si, au cours d'une étude, il convient d'apporter des changements et de faire entrer en jeu des humains ou des animaux.

### MARCHE À SUIVRE

- 1) Quand il a été déterminé que le projet a changé et qu'il faut faire appel à des humains ou à des animaux, le chercheur principal doit informer l'agente de la recherche subventionnée et de l'éthique au Bureau des services de recherche.
- 2) L'agente de la recherche subventionnée et de l'éthique guidera et facilitera le processus concernant l'approbation du comité d'éthique approprié.
- 3) Le chercheur principal doit soumettre dans le Portail de recherche Romeo les formulaires de demande et la documentation nécessaires destinés au comité d'examen.
- 4) Conformément à l'exigence institutionnelle d'approbation continue de l'éthique, l'examen continu de l'éthique est une condition d'approbation des projets de recherche qui durent plus d'un an.

Si vous avez besoin du soutien ou avez des questions concernant les demandes d'examen de l'éthique, communiquez avec l'agente de la recherche subventionnée et de l'éthique, Stephanie Harris, au poste 3681 ou à [sharris2@laurentienne.ca](mailto:sharris2@laurentienne.ca).